

FOR IMMEDIATE RELEASE

(French Version Follows)

Shared Values, Stronger Future: Four Credit Unions Recommend Merger to Members

July 14, 2026 (**Nova Scotia**) – The boards of East Coast Credit Union (East Coast CU), Acadian Credit Union (Acadian), iNova Credit Union (iNova) and Teachers Plus Credit Union (Teachers Plus) are recommending a merger to their members, following a thorough due diligence process and the development of a strong business case.

The recommendation reflects a shared commitment to creating long-term value for members while building a stronger, more sustainable credit union for the future.

Together, the four credit unions believe a merger will create meaningful benefits for members by strengthening their ability to invest in competitive banking solutions, enhanced services and new innovations that meet members' evolving needs. By bringing their resources and expertise together, the merged credit union will be better positioned to support members today and into the future.

The proposed merger also reflects the credit unions' shared purpose of improving the financial well-being of members and contributing to the economic and social strength of the communities they serve. As one organization, the new credit union would have greater capacity to deepen community impact, strengthen local relationships and create new opportunities for employees to grow and serve members even more effectively.

Members of each credit union will be asked to vote on the proposed merger in fall 2026.

For more information, visit OurFutureTogether.info.

QUOTES:

“This recommendation is about building a stronger future for our members. By coming together, we can build on the shared co-operative values that unite our credit unions while strengthening our ability to serve members, support employees and invest in the communities that count on us. If approved by members, this merger will create an opportunity to build on that shared foundation and shape a stronger, more sustainable future for the people and communities we serve.”

- Ken Shea, President and CEO, East Coast Credit Union

“For Acadian Credit Union, the merger provides an opportunity to build on its strong credit union roots while expanding services for French-speaking members. We're proud of our strong Acadian credit union roots, and that will never change. We were built by members,

for members, and we'll always be committed to their financial well-being and success.”

- Daniel LeBlanc, Board Chair, Acadian Credit Union

“Members will continue to benefit from the services they have today. Through this merger, we aspire to do even more—providing personalized advice that puts members’ best interests first, along with innovative solutions that create positive impact in the communities we serve.”

- Karla MacKeen, General Manager, iNova Credit Union

“Members are at the heart of everything we do. By coming together, we believe we’ll be able to invest in the products, expertise, and digital tools that meet our members’ needs today and, in the years, ahead.”

- Kyle Sarka, Board Chair, Teachers Plus Credit Union

-30-

About the Credit Unions

Acadian Credit Union and its legacy credit unions have been serving Chéticamp and the surrounding communities for over 90 years. Today, Acadian Credit Union remains deeply rooted in its cooperative values and support for community, while offering modern banking solutions to its valued and loyal members. Acadian Credit Union also proudly supports the region’s fishing and tourism communities, recognizing their important role in helping local businesses, families, and seasonal industries thrive.

East Coast Credit Union is a member-owned financial cooperative focused on putting people first. As Nova Scotia’s largest credit union, we serve more than 60,000 members and manage \$1.77 billion in assets, with a network spanning from Cape Breton to Bridgewater and throughout the Halifax Regional Municipality. We bank with purpose, putting people and communities at the heart of everything we do. As a certified B Corporation, we are proud to be part of a global movement using business as a force for good. Locally owned and deeply rooted in our province, we support communities through donations, investments, targeted grants, and employee volunteerism.

iNova Credit Union’s origins began in 1936 when twelve Canada Post employees and their supervisor formed the Halifax District Postal Credit Union Ltd. In 2004, iNova opened its services to the entire Halifax community. In 2020, iNova amalgamated with Electragas, expanding its relationships to include workers from Nova Scotia Power. Today, this Halifax-based credit union has grown from its grassroots initiatives into a modern, community-focused financial institution.

Teachers Plus Credit Union was established in 1956 to provide accessible, people-first banking, mortgages, and investment services specifically tailored to educators, their families, and the broader community.

Media Contact:

Lindsay Dowling- Savelle

Manager, Public Relations and Communications

East Coast Credit Union

Email: lindsay.dowling@creditunion.ca

LANCEMENT IMMÉDIAT

Des valeurs communes, un avenir plus solide : quatre caisses populaires recommandent la fusion à leurs membres

14 juillet 2026 (**Nouvelle-Écosse**) – Les conseils d’administration de East Coast Credit Union (East Coast CU), Caisse populaire Acadienne (Acadienne), iNova Credit Union (iNova) et Teachers Plus Credit Union (Teachers Plus) recommandent une fusion à leurs membres à la suite d’un examen approfondi et une étude d’opportunité solide.

Cette recommandation démontre un engagement commun à créer de la valeur à long terme pour les membres, tout en bâtissant une caisse populaire plus solide pour l’avenir.

Ensemble, les quatre caisses populaires estiment qu’une fusion apportera des avantages significatifs à leurs membres en renforçant leur capacité à investir dans des solutions bancaires compétitives, des services améliorés et de nouvelles innovations qui répondent aux besoins évoluant de leurs membres. En regroupant leurs ressources et leur expertise, la caisse populaire créée de la fusion sera mieux placée pour servir ses membres, aujourd’hui et à long terme.

Le projet de fusion reflète également le but commun des caisses populaires, qui est d’améliorer le bien-être financier de leurs membres et de contribuer à la vitalité économique et sociale des communautés qu’elles servent. En tant qu’organisation unifiée, la nouvelle caisse populaire disposera d’une plus grande capacité à soutenir les communautés, à renforcer les relations locales et à offrir aux employés de nouvelles occasions de croissance professionnelle pour mieux répondre aux besoins des membres.

Les membres de chaque caisse populaire seront invités à voter sur le projet de fusion à l’automne 2026.

Pour plus d’informations, rendez-vous sur : <https://notreavenirensemble.info/>

CITATIONS :

« Cette recommandation permet de bâtir un avenir plus solide pour nos membres. En unissant nos forces, nous pouvons nous appuyer sur les valeurs coopératives communes qui unissent nos caisses populaires, tout en renforçant notre capacité à servir nos membres, à offrir de l’appui à nos employés et à investir dans les communautés qui comptent sur nous. Si les membres l’approuvent, cette fusion nous permettra de bâtir sur ces fondations communes et de construire un avenir plus solide et plus durable pour les

personnes et les communautés que nous servons. »

- *Ken Shea, PDG de East Coast Credit Union*

« Pour la Caisse populaire Acadienne la fusion permet de préserver ses fortes racines coopératives tout en augmentant les services en français disponibles pour les membres francophones. Nous sommes fiers de notre riche héritage de la Caisse populaire Acadienne, et cela ne changera jamais. Nous avons été créés par nos membres, pour nos membres, et nous resterons toujours engagés en faveur de leur bien-être financier et de leur réussite. »

- *Daniel LeBlanc, Président du conseil d'administration de la Caisse populaire Acadienne*

« Les membres continueront à bénéficier des services dont ils ont aujourd'hui. Grâce à cette fusion, nous aspirons à aller encore plus loin : offrir des avis personnalisés qui placent les intérêts des membres en premier, ainsi que des solutions innovantes qui ont un impact positif sur les communautés que nous servons. »

- *Karla MacKeen, Directrice générale de iNova Credit Union*

« Les membres sont au cœur de toutes nos actions. En unissant nos forces, nous pourrions investir dans les produits, l'expertise et les technologies qui répondent aux besoins de nos membres aujourd'hui et dans les années à venir. »

- *Kyle Sarka, Président du conseil d'administration de Teachers Plus Credit Union*

-30-

À propos des caisses populaires

La Caisse populaire Acadienne et les caisses populaires de son héritage servent Chéticamp et les communautés qui l'entourent depuis plus de 90 ans. Aujourd'hui, la Caisse populaire Acadienne demeure profondément ancrée à ses valeurs coopératives et son engagement envers la communauté, tout en offrant des solutions bancaires modernes à ses membres fidèles. Elle appuie également avec fierté les secteurs de la pêche et du tourisme, qui jouent un rôle essentiel dans la prospérité des entreprises, des familles et des industries saisonnières de la région.

East Coast Credit Union est une caisse populaire détenue par ses membres qui place les personnes en priorités. Nous servons plus de 60 000 membres et gérons un actif de 1,77 milliard de dollars, avec un réseau présent du Cap-Breton à Bridgewater ainsi qu'à l'ensemble de la municipalité régionale d'Halifax. Nous exerçons nos activités avec une raison d'être claire : placer les personnes et les communautés au cœur de chacune de nos

décisions. En tant qu'entreprise certifiée B Corp, nous sommes fiers de faire partie d'un mouvement mondial qui utilise l'entreprise comme une force positive. Appartenus localement et profondément ancrés dans notre province, nous apportons notre appui aux communautés par les dons, les investissements, des aides financières ciblées et l'engagement bénévole de nos employés.

Les origines de iNova Credit Union ont été établies en 1936, lorsque douze employés de Postes Canada et leur superviseur ont fondé le Halifax District Postal Credit Union Ltd. En 2004, iNova a ouvert ses services à l'ensemble de la communauté d'Halifax. En 2020, iNova a fusionné avec Electragas, élargissant ainsi sa clientèle aux employés de Nova Scotia Power. Aujourd'hui, cette caisse populaire basée à Halifax, née d'initiatives locales, est devenue une institution financière moderne profondément engagée envers sa communauté.

Teachers Plus Credit Union a été fondée en 1956 afin de fournir aux éducateurs, à leurs familles et à la communauté un accès à des services bancaires, hypothécaires et des services d'investissements adaptés à leurs besoins et centrés sur les personnes.

Contact média :

Lindsay Dowling-Savelle

Responsable des relations publiques et de la communication

East Coast Credit Union

Adresse électronique : lindsay.dowling@creditunion.ca